
ZÁPIS Z 1. VEŘEJNÉHO ZASEDÁNÍ 

ZASTUPITELSTVA MĚSTA POLICE NAD METUJÍ  
V ROCE 2009  

konaného dne 7.1. 2009 v 17,00 hod. 
v sále Pellyho domů v Polici nad Metují 

Přítomni: dle presenční listiny 
Pozdní příchod:  
Předčasný odchod:  
Nepřítomni: Petr Jansa, Pavel Daněk 
Hosté: ředitel ZŠaMŠ Mgr. K.Nývlt, 
 
Ověřovatelé zápisu: paní Věra Plachtová a pan MUDr. Jaromír Kopecký 
 
Zapisovatelka: Dagmar Hauschková 

a) Zahájení jednání starostkou města 
Zahajuji 1. veřejné zasedání ZM v roce 2009, které jsem svolala v souladu se zákonem o obcích. 
Vítám všechny přítomné členy ZM, vedoucí odborů MěÚ a zaměstnance města, dále vítám ředitele a 
vedoucí organizací zřizovaných městem a všechny přítomné občany. 
Zapisovatelkou dnešního jednání stanovuji paní Dagmar Hauschkovou. 
Ověřovateli zápisu z dnešního jednání stanovuji paní Věru Plachtovou a MUDr. Jaromíra Kopeckého. 
V době zahájení zasedání ZM je přítomno 19 členů ZM z celkového počtu 21 členů. 
ZM je usnášeníschopné! 

b) Dovoluji si Vám předložit program dnešního jednání : 
 
01) Zahájení  

02) Schválení programu 1. zasedání ZM v roce 2009 
03) Kontrola plnění usnesení ZM 
04) Vyjádření ZM k oddělení části obce Pěkov, Hony 
05) Diskuse 

Kontrola plnění usnesení ZM : 
04/03/02 zodp. IMŽP - odkup pozemků na trase „obchvatu" 
04/01/03 zodp. IMŽP - směna ulic Tomkova - Na Babí s KHK 
11/08/03 zodp. IMŽP - převzetí pozemků v areálu DPS od AOPK ČR 
09/06/07 zodp. IMŽP - odkup kotelny a uhelny a vodní nádrže včetně rozvodu vody 
od pana J. K. 
02/04/08 zodp. IMŽP - prodej domu č.p. 204 s pozemkem st.č. 272/2 manželům S. 
06/05/08 zodp. IMŽP - kontrola systému odpadového hospodářství. Termín 31.8.2009 
09/05/08 zodp. IMŽP - nabídka parcel p.č. 291/2, 331/2, 330/4 a 3/1 v k.ú. Police n. M.  
k prodeji 
04/06/08 zodp. IMŽP - darování podílu 3/100 k lesním pozemkům městu Teplice nad Metují 

05/06/08 zodp. IMŽP - prodej pozemku p.č. 291/2 v k.ú. Police V.B. a M. R. 
07/07/08 zodp. TAJ - prodej 99 ks akcií společnosti ČSAD Ústí nad Orlicí 
09/07/08 zodp. IMŽP - zřízení věcného břemene pro vlastníka pozemků p.č. 1184/1, 1183  
a 1213 v k.ú. Police 
13/07/08 zodp. IMŽP - prodej pozemků p.č. 1130/2 a 795/5 k.ú Velká Ledhuje paní L. H..  
14/07/08 zodp. IMŽP - prodej pozemku p.č. 1067/1 v k.ú. Police nad Metují panu M. P.  
15/07/08 zodp. IMŽP - prodej pozemků p.č. 277/7, 277/8, 277/102, 277/12, 299/2, 299/3,  
1158/5 a 1158/6 m2 v k.ú. VL manželům D. a T. J. 
16/07/08 zodp. IMŽP - prodej zem. pozemků v k.ú. Velká Ledhuje Družstvu vlastníků  
Police nad Metují. 
17/07/08 zodp. IMŽP - prodej zem. pozemků v k.ú. Police nad Metují Zemědělskému družstvu OSTAŠ.  

USNESENÍ  
z 1. veřejného zasedání zastupitelstva města v roce 2009 

ze dne 7. ledna 2009 

01/01/2009 



ZM schvaluje předložený návrh programu 1. veřejného zasedání ZM v roce 2009. 

01) Zahájení  
02) Schválení programu 1. zasedání ZM v roce 2009 
03) Kontrola plnění usnesení ZM 
04) Vyjádření ZM k oddělení části obce Pěkov, Hony 
05) Diskuse 
Pro: 19 Proti: 0 Zdržel se: 0 
 
02/01/2009 
ZM bere na vědomí snahu Osadního výboru Pěkov o oddělení části města, kterou tvoří k.ú. Pěkov a Hony 
a prohlašuje, že v případě splnění zákonných podmínek nemá v úmyslu této snaze jakýmkoli způsobem 
bránit. 
Pro: 18 Proti: 0 Zdržel se: 1 

Průběh, komentář k usnesením: 
K usnesení č. 2 - starostka informovala o písemné žádosti předsedy OV Pěkov pana Ing. N. Marela ze 
dne 11. 12 . 2008, ve které požaduje od města vydání oficiálního souhlasu s osamostatněním obce 
Pěkov. Dne 17. 12. 2008 proběhlo na radnici osobní jednání se zástupci OV Pěkov, kde došlo k dohodě o 

svolání mimořádného ZM, které se jako jediné může jménem města vyjádřovat. Starostka upozornila, že 
zákon zastupitelstvo neopravňuje v této věci rozhodovat. O oddělení části obce rozhoduje KÚ KHK v 
přenesené působnosti. Dále starostka citovala nejdůležitější části zákona č. 128/2000 Sb, o obcích, které 
se týkají možnosti oddělení a vzniku nové obce. Z těchto ustanovení jasně vyplývá, že osamostatnění 
obce Pěkov není dle platné legislativy možné, neboť část obce usilující o oddělení nesplňuje minimální 
počet obyvatel, který zákon stanoví na 1 000. Přesto reagujeme na žádost OV Pěkov a předkládáme dva 
návrhy na usnesení, ve kterých ZM pouze bere na vědomí snahu OV Pěkov o osamostatnění. 
 
1) Návrh - ZM bere na vědomí snahu Osadního výboru Pěkov o oddělení části města, kterou tvoří k.ú. 
Pěkov a Hony a prohlašuje, že vpřípadě splnění zákonných podmínek nemá vúmyslu této snaze jakýmkoli 
způsobem bránit. 
2) Návrh - ZM bere na vědomí snahu Osadního výboru Pěkov o oddělení části města, kterou tvoří k.ú. 

Pěkov a Hony a konstatuje, že část obce, uvažující o oddělení nesplňuje zákonem o obcích danou 
podmínku, mít po oddělení alespoň 1000 občanů, proto považuje oddělení za neproveditelné. 
 
Ing. J. Vlček - požádal bych předsedu OV Pěkov Ing. N. Marela, aby nám vysvětlil, proč takto postupují, 
když na posledním zasedání ZM v prosinci bylo dohodnuto, že do konce ledna 2009 sdělí OV Pěkov 
zastupitelstvu stanovisko KÚ KHK.  
Ing. N. Marel - toto prohlášení potřebujeme k dalšímu jednání s krajem, aby bylo zřejmé, že město 
souhlasí s tímto krokem a nejsou nám kladeny žádné překážky. Dále budeme od města požadovat 
nezbytné podklady týkající se žádosti k osamostatnění jak stanoví zákon např. výpisy z katastrů, počet 
obyvatel v obci, rozdělení výnosu daní atd.  
Petr Scholz - byly zde předneseny dva návrhy, přikláním se k prvnímu, protože nikdo nemá právo žádat 

po zastupitelích, aby se vyjadřovali k tomu, co je v mezích zákona a co ne. Pokud budou splněny 
všechny potřebné legislativní podmínky, souhlasím s osamostatněním obce.  
L. Bořek - RM o této otázce také diskutovala a nepodařilo se jí najít důvody, proč by mělo zastupitelstvo 
v této věci jednat. ZM o vzniku nové obce nerozhoduje, a tím také nemůže nijak oddělení bránit. Obec, 
která tak chce učinit, podá žádost na kraj bez předešlého vyjádření ZM, tak praví zákon. 
I. Seidlmanová - pokud zastupitelé mají shodný názor, nechám hlasovat o prvním návrhu usnesení. 
L. Miler - nikdo nechce po zastupitelích schválení něčeho nezákonného, ale pouze vyjádření k 
osamostatnění obce Pěkov a Hony.  
 
Jednání bylo ukončeno v 17.40 hodin. 
Zápis vyhotoven 12.1.2009 
 

 
1. ověřovatel : ........................................  

Starostka:  
........................................... 

Mgr. Ida Seidlmanová 

2. ověřovatel : ......................................... 

 


